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Léto v plném proudu!

Zastupitelstvo obce
5. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se konalo

ve středu 25.6.2003 v zasedacím sále Obecního
domu a bylo na něm přítomno 14 členů ZO.

Zasedání zahájil starosta Mgr. Mareš v 19 hodin
a seznámil přítomné s programem jednání. Jako
ověřovatelé zápisu byli zvoleni paní Zuzana
Hloušková a p. Jan Stehno. Do návrhové komise
byly zvoleny Mgr. Helena Fialová a paní Petra
Vidláková. Pan Patrik Smutný informoval
o kontrole plnění usnesení ze 4. zasedání ZO.

Většina bodů byla splněna, není dokončeno
dopracování vyhlášky o veřejném pořádku, neboť
zatím nedošlo vyjádření z Ministerstva vnitra,
postupně se plní úkol ohledně přístupové cesty
ke hřišti a ohledně pozemků pod restaurací
„U Nádraží“. Nebyl splněn úkol týkající se
vyhlášení výběrového řízení na pronájem
restaurace „U Nádraží“.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal
zprávu o č innosti Rady obce v období
od 4. zasedání Zastupitelstva do dnešního dne.
Rada zasedala celkem sedmkrát, 31.3., 14.4.,
28.4., 12.5., 26.5., 9.6. a 15.6.2003.

Starosta seznámil s tím, že nám byla
Ministerstvem pro místní rozvoj přidělena dotace
na výstavbu domu s pečovatelskou službou
ve výši 10,5 mil. Kč. Pokud budeme chtít v této
akci pokračovat, budeme muset z vlastních zdrojů
investovat ještě asi 7,1 mil. Kč. Žádá tedy
zastupitelstvo, aby rozhodlo, zda chceme stavbu
DPS realizovat a také, zda - v případě,
že nebudeme mít dostatek vlastních finančních
prostředků - uzavřít úvěr na část finančních
prostředků na tuto stavbu. Místostarosta doplnil,
že stavba je rozplánovaná na 3 roky, a proto
bychom museli další plánované akce tomuto
přizpůsobit, příp. si vzít úvěr. Ing. Fučík doporučuje
vzít úvěr ve výši předpokládaného nájmu.

Bylo uloženo RO předat věc k dalšímu jednání
komisi finanční, odhlasována stavba DPS a starosta
pověřen podpisem smlouvy o dotaci ze SFRB.

V dalším bodě jednání starosta navrhl, aby
obecně závazná vyhláška o ochraně veřejného
pořádku, jejíž návrh dostali všichni členové ZO
k prostudování, byla schválena na příštím zasedání
ZO, neboť dosud nedošlo vyjádření Ministerstva
vnitra. Připomínku měl Ing. Trnka k tomu, abychom
více rozpracovali stať o volně pobíhajících psech,
příp. rozdělili na malá a velká plemena, doporučuje
v § 8 více přitvrdit, protože v této oblasti by mohly
nastat velmi nebezpečné situace. Mgr. Fialová
požaduje řešit jinak § 10, je nereálné ukončit provoz
venkovních restaurací ve 22:00 hodin a hudební
produkce ve 21:00 hodin.

Dále Mgr. Mareš seznámil se situací kolem
výstavby rodinných domků na ulici J. Svobody.
Musí být vypracován projekt na místní
komunikace a inženýrské sítě, který bude stát
asi 41.000,- Kč, proto je třeba souhlas
zastupitelstva. Pan Machát se zeptal,
kolika domů se výstavba komunikace týká.

Místostarosta sdělil, že nyní tří domů, ale později
se zde bude ve výstavbě pokračovat. Ing. Fučík
doporučuje nechat zhotovit projekt na budování
inženýrských sítí, protože tyto by měla budovat
obec, aby byly v jejím vlastnictví. Bylo schváleno
zpracování projektu v ceně asi 41.000,- Kč.

S předchozím bodem souvisí nabídka pana
Raždíka, který zde vlastní pozemek. Nabídl jej
obci za 150,- Kč za m2 na zbudování cesty.
Původně se počítalo s 250,- Kč, takže ušetřených
100,- Kč bychom mohli investovat do zpevnění
komunikace. Starosta vyzval zastupitele,
aby se zamysleli nad možností schválit odkoupení
874 m2 po 150,- Kč a tito prodej odhlasovali.

Obec Střelice obdržela žádost manželů
Miroslava a Emilie Karafiátových na odkup
pozemků p.č. 472 a 474. RO tento prodej
nedoporučuje. Pan Doubek doplnil, že se jedná
o pozemky na konci ulice Vršovické u bývalého
vodojemu, kde je kolem lesa úzká cesta,
pokud bychom zde chtěli v budoucnu cokoli
dělat, museli bychom pozemky zase získávat
zpět. Pan Machát navrhl, abychom pozemky
nabídli k pronájmu, což bylo schváleno.

Dále obec požádali manželé Havlíčkovi o odkup
části obecního pozemku p.č. 409/16 o výměře
66m2, který se nachází u jejich rod. domu. Komise
stavební i RO doporučuje vyhovět za cenu
250,- Kč/m2. Tento prodej členové ZO schválili.

Prodej obecního pozemku panu Martinu
Jahodovi byl schválen již na minulém zasedání
ZO, ale protože na úřední tabuli nebyla vyvěšena
informace o tomto prodeji, je nutné, aby byl
schválen znovu. Na úřední tabuli byla informace
vyvěšena dodatečně.

Manželé Radomír a Kateřina Inkovi podali
žádost o půjčku z FRB ve výši 80 tis. Kč na titul
08 půdní vestavba. Půjčku můžeme poskytnout
v plné výši, máme dostatek finančních
prostředků. Inkovi splnili také podmínku platného
stavebního povolení - mají prodloužen termín
dokončení stavby, a proto zastupitelstvo jejich
žádost schválilo.

Dále starosta informoval o tom, že obec
obdržela zastavovací studii parcel za ulicí
Písečná. Firma Havíř má záměr vykoupit
pozemky, rozparcelovat je a zainvestovat a
provést veškeré inženýrské sítě, které pak
bezplatně předá obci. Pro obec to znamená
vyslovit souhlas se zamýšleným plánem a
požádat o změnu stávajícího územního plánu.
Místostarosta doplnil, že odbor územního
plánování Krajského úřadu předběžně vyslovil
souhlas ke změně ÚP, firma se nám jeví jako
solidní a obec by v této akci měla minimální
náklady, změna ÚP by nás stála asi 30 tis. Kč.
Ing. Fučík vyjádřil názor, že hodně lidí bude mít
zájem zde stavět a obec by tím získala majetek
na inženýrských sítích v hodnotě asi 10 mil. Kč.
Členové ZO odhlasovali, že budeme jednat
o změně ÚP a stavět další ulici.

Obec obdržela od pana Adolfa Smištíka,
paní Žofie Trillové a od manželů Doležalových
žádosti o změnu územního plánu z důvodu
výstavby rodinného domků. S pozemky pana
Smištíka a paní Trillové by neměl být problém,
ale pozemek Doležalových je v ochranném
pásmu dráhy. Bylo dohodnuto, že požádáme
o změnu ÚP s tím, aby pan Doležal nejdříve
předložil vyjádření hygieny.

Starosta předložil návrh na zrušení příspěvku
dětem, které nenavštěvují MŠ. Příspěvek byl
vyplácen od roku 1993 na základě usnesení OZ
č. 13 z 25.6.1993, bod 2. Bylo to v době,
kdy příspěvek na MŠ, vybíraný od rodičů dětí,
které MŠ navštěvovaly, byl příjmem obce. Z něho
byl vyplácen zmíněný příspěvek rodičům dětí,
jež MŠ nenavštěvovaly. V současné době je
příspěvek na MŠ převáděn na účet ZŠ,
proto navrhujeme citované usnesení zrušit
z důvodu neúměrného zatěžování rozpočtu obce.
Mgr. Fialová doplnila, že příspěvky byly vypláceny
plošně bez sociálního rozlišení. Protože se situace
změnila, navrhuje komise stanovení částky
do rozpočtu na výpomoc rodinám s více dětmi,
které tuto pomoc skutečně potřebují, a také
pro důchodce s nejnižšími důchody. Starosta
navrhl, aby komise sociální a finanční výbor toto
projednaly a do příštího ZO nachystaly konkrétní
podklady o soc. potřebnosti pro rodiny s více dětmi
a pro důchodce. Na základě připomínky
p. Macháta doporučujeme dodatečně požádat
o finance do sociálního fondu a zahrnout je
do dalšího rozpočtového opatření. V případě
záporné odpovědi pak uvolnit tyto peníze
z obecního rozpočtu. Paní Hloušková chtěla,
abychom nyní příspěvek zrušili a následně nechali
vypracovat podklady, její návrh byl schválen.
Příspěvek dětem nenavštěvujícím MŠ byl tedy
od 30.6.2003 zrušen a na příští ZO komise připraví
návrh na nový způsob vyplácení sociálních dávek.

Místostarosta informoval o tom, že odbor ÚP
JKÚ nám schválil zadání změny územního plánu
obce Střelice č. 2. Toto zadání bude podkladem
pro zpracování spojeného konceptu s návrhem
změny č. 2 ÚP. Týká se plochy podnikatelských
aktivit při ulici Za Humny. Také členové ZO tento
záměr schválili.
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V různém se řešily tyto body:
Rozpočtové opatření č. II/2003. Obec získala

v oblasti příjmů určité finance, které se pak
promítají do výdajů. Ve výdajích narostly některé
položky, např. silniční značení, ČOV, muzeum.
Rozpočtové opatření bylo schváleno.

Rekonstrukce ulice Malá stránka - nechali
jsme vypracovat projekt ke stavebnímu a
územnímu řízení, předběžná cena rekonstrukce
je asi 1,5 mil. Kč, na což v současné době
nemáme peníze. Případný dodavatel je ochotný
přistoupit na splátkový kalendář. Možné řešení
je také to, že by si vydláždění vjezdů do domů
lidé zaplatili sami, čímž bychom ušetřili asi 100
tis. Kč. ZO rozhodlo o přikročení k realizaci této
akce za podmínek, že bude podepsána smlouva.

Dokončení převodu akcií JME. Máme 1419
akcií po 4600,- Kč. ZO odhlasovalo, že pověří
starostu podepsáním smlouvy.
Členové ZO vzali na vědomí sponzorský dar

od podniku ČEPRO ve výši 80 tis. Kč účelově
určený na rekonstrukci školní kuchyně.

Starosta stručně zhodnotil činnost komisí,
které pracují pravidelně a iniciativně a poděkoval
všem předsedům i členům komisí.

V diskusi vystoupila ze zastupitelů paní
Mgr. Fialová, která seznámila přítomné s tím,
že je ukončeno správní řízení o přijímání dětí
do MŠ, nastává doba, kdy dětí je málo,
takže všechny byly přijaty a všichni rodiče mají
možnost dítě do školky dávat.

Pan Doubek informoval o špatné situaci
v zásobování vodou, chce, abychom na Svazku
Ivančice trvali na propojení vodovodu z Vírské
přehrady. Starosta odpověděl, že napojení je v plánu,
současný zdroj je plánovaný pouze jako záložní.

Z řad občanů měl připomínku pan Ing. Novák
ve věci nefungujícího roštu na ulici Pod Lesem,
žádá zabudování většího roštu, aby při dalších
deštích nemohlo opět dojít k zaplavení ulice.

Pan Pernikář upozornil na skutečnost,
že kanálek na ulici Pod Lesem je zanešen
a že pozdě reagujeme na připomínky občanů.
Starosta slíbil, že kanálek vyčistíme.

Pan Štveráček požádal za hasiče o nový
povrch na taneční parket u hasičky.

Pan Benáček upozornil na nepořádek,
který dělají děti ze ZŠ u autobusové zastávky
u Sokolovny.

Návrh usnesení 5. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla pí Mgr. Fialová a byl schválen
všemi přítomnými členy ZO.

Starosta obce poděkoval za účast a ukončil
zasedání ve 22:00 hodin.

Zapsala Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala jedenkrát,

a sice na 16. zasedání dne 30.6.2003.
Projednávala a řešila následující záležitosti:
• proběhlo 5. zasedání ZO (25.6.2003); zápis

z jeho jednání je uveřejněn v tomto čísle
zpravodaje,

• opět průběžně schvalovala žádosti občanů
o zavedení pečovatelské služby na dovoz obědů,

• projednávala opět postupně řadu žádostí
o prominutí poplatku za svoz komunálního
odpadu z důvodu nepobývání v obci více jak 250
dnů v roce ve smyslu naší vyhlášky 06/2002,

• ve spolupráci se stavební komisí opět řešila
řadu žádostí ke stavebním aktivitám našich
občanů, většinou s kladným vyjádřením,

• svolala první schůzku se zpracovatelem
Územního plánu sídelního útvaru Střelice
(ÚPN SÚ) pro vypracování zadání na změnu
č. III. ÚP naší obce; návrhy shromážděné obcí
(od obce i našich občanů) budou do tohoto
zadání zahrnuty všechny, kromě jednoho
problémového, který bude zpracován spolu
s dalšími v dnešní době ještě nejasnými lokalitami
až při vytváření nového ÚPN SÚ do 2-3 let,

• přijala a předala k uveřejnění (Zpravodaj a
Internet) pro naše občany celkem důležitou
informaci od JMK, odbor dopravy o stavu
přípravy 1. etapy Integrovaného dopravního
systému (má začít fungovat od 1.1.2004) a
hlavně o návrhu cenových tarifů jízdného v něm
platících; zatím jde o návrh, který se může ještě
změnit; plná informace o tom je zveřejněna
na našich stránkách www.streliceubrna.cz,
částečná v tomto Zpravodaji,

• dne 6.7.2003 starosta obce podepsal smlouvu
o dotaci na bytový dům ve výši 12 mil Kč a
převzal ji přímo v Olomouci při návštěvě
Státního fondu rozvoje bydlení společně se
zastupitelem Ing. V. Fučíkem a místo-
starostou; čerpání financí je možné prakticky
ihned, což je v dnešním stavu rozestavěnosti
bytového domu doslova za pět minut dvanáct,

• ČOV: na staveništi je nyní relativní klid, generální
dodavatel VHS Brno uzavírá smlouvu
o subdodávce vlastní technologie ČOV
s vybranou firmou OMS Walter; práce se mají
naplno rozeběhnout ve třetí dekádě července,

• skládka zeminy za areálem ZVERIMEXu byla
uzavřena, upravena, pokryta ornicí a oseta
travou; pokud by vznikla potřeba zeminy
na zásyp budované ČOV, potom by se ještě
z tohoto areálu odtěžila a vše by se uvedlo
opět do původního stavu,

• v posledním týdnu června proběhl druhý
pokos trávy v obci; po intenzivnějším jednání
s panem přednostou úseku tratě ČD sídlícího
v Zastávce u Brna se podařilo prosadit, že ČD
Správa dopravních cest (SDC) provedla
pokos na zastávce Střelice dolní alespoň
v nejnutnější míře kolem nástupišť a kolem
přístupových chodníků; RO bude vyvíjet spolu
s panem přednostou (který je v této věci velmi
konstruktivní a ochotný pomoci) tlak na SDC,
aby další pokos byl již proveden pro celý areál
zastávky ČD Střelice dolní,

• k řešení dopravního značení v obci: I. etapa
osazování dopravního značení v obci,
tedy aktualizace a realizace dopravního značení
(svislé, vodorovné, přechody, zrcadla,..)
na státní silnici v obci je před ukončením, je
třeba vyřešit přechod pro pěší v prostoru staré
školy, u sokolovny, u ul. Bří Kotrbů; u staré školy
je problém se šíří vozovky, u dalších přechodů
je třeba připravit stavebně chodníky -
- pro bezbariérový provoz; situace se řeší
jednáním se zástupci správy silnic, dopravního
inspektorátu a JMK odboru dopravy,

• rada se chce zabývat stavem kriminality v naší
obci, protože se vandalské činy množí
(koupaliště bylo o víkendu 25. - 27.6. hrubě
zdevastováno, dále vykradená a demolovaná
auta, pokus o vloupání do ZŠ těsně
po ukončení školního roku, ukradená jízdní
kola přímo z budov Obecního domu a
zdravotního střediska, ...); je třeba najít
způsob účinnější ochrany majetku před těmito
nepříjemnými věcmi; vyzýváme občany,
aby si zabezpečovali svůj majetek, všímali si
svého okolí a podezřelé okolnosti hlásili k nám
na Obecní úřad nebo na PČR Rosice,

• provedla doplňující opatření ke zlepšení dopravní
situace na hlavní silnici v ul. Ant. Smutného
u koupaliště, a sice pod zákaz vjezdu na začátku
místní komunikace ke koupališti byla umístěna
tabule s upozorněním, že se řidiči při stání v tomto
úseku ulice dopouštějí dopravního přestupku
pod sankcí pokuty či odtažení vozidla, jsou
žádáni, aby přeparkovali do bočních ulic
s vyznačením možnosti parkování, a dále se
za stěrače parkujících vozidel umísťují lístečky
s podobnou výstrahou; RO žádá touto cestou
všechny řidiče automobilů, aby tyto výzvy
respektovali a upozorňuje, že pokud se zde
dopravní situace nezlepší, přistoupí ve spolupráci
s dopravní policií k ostřejším akcím,

• byla podepsána dohoda p. Janulíka s firmou
ZEVO na parkování jistého počtu nákladních
automobilů fy JAPO v areálu fy ZEVO, aby se
odlehčilo situaci kolem fy JAPO,

• projednala s majitelem nemovitosti a přilehlé
zahrady na křižovatce ul. Brněnská a
Nebovidská naproti Obecnímu domu stav této
zahrady, který způsobuje velkou nepřehlednost
na této křižovatce při odbočování od Nebovid
směrem vpravo nehledě na neestetičnost
tohoto kousku nemovitosti na jinak tak pěkně
upraveném místě; majitel slíbil provést nápravu
do konce prázdnin,

• na žádost vedení ÚSP RO pomůže a bude
se spolupodílet při zřízení jednoduchých
přístřešků na autobusové zastávce u Ústavu
sociální péče pro mládež,

• dohodla se s firmou Rethmann-Jeřala
na častějším odvozu kontejnerů s plasty, papírem
i sklem v letním období u vybraných stanovišť,

• v důsledku zvýšeného výskytu černých skládek
na území katastru naší obce (hlavně v podobě
stavební sutě a materiálu po demolicích
či stavebních úpravách, který je na různá
nedovolená místa přivážen nákladními
automobily) RO důrazně upozorňuje a varuje
naše autodopravce, aby se k takovéto činnosti
nenechali najímat, protože sankce za tento
přestupek je podle zákona č. 128/2002 Sb.
o obcích až 200.000,- Kč; zároveň žádáme
občany o spolupráci, aby případně tuto nedobrou
činnost nahlásili na Obecním úřadě, pokud
při této činnosti někoho přistihnou či uvidí;
nechceme si nechat kazit krásné okolí naší obce,

• zabývala se přípravou vydání Střelického
zpravodaje č. 8/2003,

Luděk Sklenář

Integrovaný dopravní systém

Informativní dopis o stavu
přípravy 1. etapy IDS JMK

Vážení starostové,
zasíláme Vám informativní dopis o stavu

přípravy 1. etapy Integrovaného dopravního
systému (IDS) a stavu zpracování Vašich
připomínek k navrženému dopravnímu řešení.

Vámi zaslané připomínky byly vzhledem
k časovému harmonogramu přípravy a k rozsahu
činností souvisejících se spuštěním 1. etapy
k 1.1.2004 rozděleny do 3 skupin:

1. Požadavky na změnu trasování jednotlivých
linek.

2. Požadavky na výraznější posuny v časových
polohách mající dopady do oběhů vozidel,
počtu vypravovaných vozidel a provázanosti
v systému.
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3. Připomínky k časovým polohám jednotlivých

spojů včetně požadavků na prodloužení
některých spojů bez nutnosti zásahu do oběhu
vozidel na lince.

V případě připomínek první skupiny byly znovu
detailně prověřovány přepravní vazby cestujících
v předmětných oblastech, cestovní doby, dopady
požadavků na ekonomiku systému a s ohledem
na celou koncepci systém IDS JMK. V případech
požadavků vést linky po komunikacích, které se
v zimním období neudržují, byla zahájena jednání
o zimní údržbě těchto komunikací. Vyhodnocení
těchto připomínek a zapracování do projektu IDS
JMK budou předmětem dílčích jednání
s dotčenými obcemi.

Požadavky druhé skupiny jsme se s ohledem
na komunikaci s dopravci snažili do rámcových
návrhů jízdních řádů v maximální možné míře
zapracovat při zachování nezbytné efektivnosti
a ekonomičnosti provozu. O zpracování těchto
př ipomínek konkrétní obce průběžně
informujeme případně budeme informovat.

U připomínek třetí skupiny předpokládáme,
že konkrétní doladění poloh jednotlivých spojů
bude probíhat v průběhu měsíce září a října tak,
aby navržený jízdní řád v maximální možné míře
odpovídal aktuálním požadavkům na dopravu.
Mimo jiné předpokládáme, že v tomto období
oslovíme základní a střední školy na území
1. etapy IDS JMK s požadavkem o upřesnění
začátků a konců vyučování ve školním roce
2004/2005 a mimo jiné i na základě těchto
podkladů budou dopracovány jízdní řády
do konečné podoby. Termín doladění časových
poloh jízdních řádů na měsíce září a říjen byl
stanoven také s ohledem na harmonogram
přípravy, kdy budou nejprve dopracovány
základní principy do konečné podoby.

Dopracováním základních principů je myšleno
zejména dokončení ekonomiky na základě
Vašich připomínek, nastavení tarifu, jednotných
smluvních přepravních podmínek, tarifního řádu,
způsobu odbavení cestujících s jednotlivými
druhy jízdních dokladů, ochranných prvků
na jízdních dokladech (přestupní jízdní doklady
musí být lépe zabezpečeny proti padělání)
nastavení technických a provozních standardů
za účelem srovnání nabízených služeb
jednotlivými dopravci. Uvedené součásti se nyní
dokončují, jsou projednávány a schvalovány.

Dne 12.6.2003 byl Radou města Brna
schválen tarif ve městě Brně na rok 2004 (zóny
100 a 101). Na základě tohoto rozhodnutí mohl
být následně dopracován i tarif pro vnější zóny
jakožto jeho systémové rozšíření do regionu. Tarif
byl stanoven na základě podrobné analýzy cen
jednotlivých dopravců za účelem odstranit
rozdílnosti v cenách jednotlivých dopravců a se
záměrem zvýhodnit pravidelné zákazníky
zavedením předplatních jízdenek. Tento návrh
tarifu projednala i Rada Jihomoravského kraje
dne 3.7.2003 a je přílohou tohoto dopisu.

Za účelem srovnání nabízených služeb
jednotlivými dopravci je nutno vozidla jednotlivých
dopravců, která budou zajišťovat provoz
na linkách v systému IDS, vybavit na určitý
standard. S ohledem na dodací lhůty výrobců,
zejména u označovačů jízdenek, je nutno provést
výběr dopravců na jednotlivé linky nejpozději
5 měsíců před předpokládaným termínem
spuštění 1. etapy IDS JMK. Výběr dopravců
na jednotlivé linky je nezbytný i pro dokončení
ekonomiky systému. Proto byly zpracovány
zadávací podmínky a dopravní úřad
Jihomoravského kraje vypsal v první polovině

měsíce června výzvu dopravcům na zajištění
provozu na linkách v systému IDS s termínem
podání nabídek do 30.6.2003. V termínech
od 1. do 18 července probíhají dvoustranná
jednání zástupců KORDIS s dopravci
na doplnění podkladů výzvy případně ověření,
zda dopravci jsou schopni splnit požadovaný
standard vozidel. V termínu do 30.7. se
předpokládá zasedání výběrové komise,
která bude rozhodovat o výběru dopravců
na jednotlivé linky. Tato výběrová komise bude

složena ze zástupců dopravního úřadu
Jihomoravského kraje a samosprávy. Vzhledem
k tomu, že není technicky možné,
aby ve výběrové komisi byli zástupci všech 108
obcí, kterých se 1. etapa Integrovaného
dopravního systému dotýká, budou ve výběrové
komisi zástupci samosprávy Jihomoravského
kraje a jednotlivé oblasti zastoupeny zástupci
obcí s rozšířenou působností, tedy zástupci
Blanska, Brna, Kuřimi, Rosic, Šlapanic, Tišnova
a Vyškova. O výsledku výběrového řízení

Tarif Integrovaného dopravního systému Jihomoravského kraje platný od 1. ledna 2003.
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Vás budeme neprodleně po zasedání výběrové
komise informovat, stejně tak jako o dalším
postupu v přípravě 1. etapy IDS JMK.

Integrovaný :opravní systém je forma zajištění
dopravní obslužnosti v průběhu celého týdne a
bude financován formou sdružených finančních
prostředků státu, kraje a obcí. V současné době
ze 108 obcí na území 1. etapy integrovaného
dopravního systému přispívá na dopravní
obslužnost 43 obcí v rozmezí od 13 do 525 Kč
na 1 obyvatele. V IDS JMK připravujeme paušální
příspěvek obcí na standard IDS podle počtu
obyvatel a jeho výše předběžně vychází
v rozmezí 60 - 90 Kč na obyvatele za rok.
Bezprostředně po stanovení přesné výše
příspěvku obcí na standard IDS zahájíme další
kolo jednání v jednotlivých oblastech.

Ing. Jaromír Holec
ředitel KORDIS JMK, spol. s r.o.

Rozpočet obce
Zastupitelstvo obce na svém 5. zasedání dne

25.6.2003 schválilo 2. úpravu rozpočtu pro rok 2003.
Příjmy - zvýšení o 134,0 tis. Kč
Sociální výpomoc
na individuální dopravu 14,0
Dotace pro knihovnu 56,0
Dotace na referendum 42,0
Poplatek za znečišťování ovzduší 2,0
Poplatek za odpady 20,0
Financování z vlastních zdrojů - 483,5 tis. Kč
Výdaje - zvýšení o 617,5 tis. Kč
Komunikace - dopravní značení 25,0
Čistírna odpadních vod -
- elektřina a projekt 115,5
Příspěvek ZUŠ 4,0
Knihovna - čerpání dotace 56,0
Muzeum - drobný dlouhodobý majetek      40,0
Koupaliště - přístřešek 10,0
Půjčka hudební skupině 20,0
Čerpání dotace na referendum 42,0
Veřejné osvětlení 72,0
Čerpání sociální výpomoci
na individuální dopravu 8,0
Provozní náklady - plyn a elektřina 215,0
Bankovní poplatky 10,0
Po těchto úpravách činí rozpočet pro rok 2003:
Na straně příjmů 65 175,5 tis. Kč
Na straně výdajů 65 175,5 tis. Kč

materiál (po roztřídění na bílé, modré a zelené)
se recykluje. Ostatní plast, protože o něj není
zájem, patří do komunálního odpadu.
V současné době, protože jsme tuto informaci
neměli, musí firma ručně třídit obsah kontejnerů
s plasty. Vyvážíme 23 velkých nádob
po 231,80 Kč, nyní v létě dokonce 1x týdně.

Sklo se sváží 1x za měsíc. Máme 16 nádob
po 1100 l a platíme 157,50 Kč/1ks. Do skla patří
skleněné obaly i rozbité a tabulové sklo. Lahve
nesmí mít uzávěry. Do nádob nepatří zářivky,
výbojky, televize a monitory, znečištěné sklo,
dále zrcadla, porcelán a keramika.

Papír není komunální odpad, proto by se
neměl objevovat v popelnicích. V obci je
př istaveno 17 nádob 1100 l a platíme
157,50 Kč/ 1 ks. Vyváží se 1x za 14 dní.
Sem patří lepenka, čistý novinový a časopisový
papír, katalogy. Nesmí v nich být papír znečištěný
a vrstvené obaly - krabice na mléko, džusy, víno
(tzv. TETRAPACKY).

Hadry - 1x za 14 dní, 3 kontejnery
po 157,50 Kč/svoz. Sem se mohou odkládat
všechny neznečištěné druhy látek.

Ambulantní svoz nebezpečných odpadů se
dle zákona provádí 2x ročně. Je určen pro barvy,
ředidla a jejich obaly, oleje (mimo
potravinářských), č istidla, odmašťovače,
pesticidy (zahradní chemie), autobaterie a
baterie, zářivky a výbojky, ledničky, televizory a
radia, pneumatiky. Tento odpad se ekologicky
třídí a likviduje.

Svoz velkoobjemového odpadu se provádí
na objednávku obyčejně 2x za rok. Sem patří
části z vybavení bytů, nábytek, koberce, matrace,
odpad ze zeleně, vánoční stromky a odpad
větších rozměrů. Nesmí obsahovat stavební suť
a zeminu, autovraky a nebezpečné odpady,
protože se vyváží jako komunální odpad.

Jaká vylepšení nás čekají
v nejbližší době?

Především sběr tetrapacků (krabice od mléka).
Dále nás čeká třídění skla na bílé a barevné. Bude
provedena kontrola, zda firmy ve Střelicích mají
firemní nádoby na odpad. Firma Rethmann-
-Jeřala nám nabízí možnost mimořádného svozu
baterií a monočlánků, dále svoz BIO-odpadů
ze zahrad pro následné zkompostování. V jejich
nabídce je i mytí nádob na odpady s následnou
desinfekcí. Nabízí ceny 40,- Kč/nádobu až 240 l
a 89,- Kč/kontejner 1100 l. Tuto povinnost mají
některé obce ve své vyhlášce a provádí se obvykle
1x ročně, celoplošně, zejména v létě. Očekává
se změna Zákona o odpadech, kdy bude nařízena
likvidace ostatních plastů pouze ve spalovnách.

Správným sběrem a tříděním odpadů chráníme
životní prostředí a pomáháme získávat druhotné
suroviny. Tato myšlenka je podporována
i dotacemi od státu, kdy jsou vyhodnocovány velmi
výhodné bonusy (zejména kvalitní papír, PET,
TETRAPACKY). Za loňský rok naše obec získala
téměř 74.000,- Kč. Dále si můžeme spočítat
výhodnost větších nádob, které bychom měli
nechávat vyvážet až po naplnění celého objemu.
Není možné nahradit malou popelnici za větší,
pokud nemá rodina minim. 5 členů.

Věřím, že problémy vznikají z neznalosti,
ne z lhostejnosti a ignorace zákonů. Je třeba
informovat a vychovávat se navzájem. Nebojme
se upozornit ostatní, když vidíme, že dělají něco
nesprávně. Vždyť naši krásnou přírodu chráníme
především pro naše děti a další generace.

Miroslav Göth

Třídíme správně odpady?
Správné třídění a sběr odpadů je dosti důležitá

záležitost, protože naše občany stojí téměř
1 milión Kč/rok. Na základě jednání
s Ing. Vaníčkem, vedoucím pobočky firmy
Rethmann-Jeřala Recykling z Třebíče,
která zajišťuje svoz odpadů v naší obci, je nutno
občany jednak obecně informovat o podmínkách
svozu odpadů, jednak upozornit na některé
změny, zejména v oblasti třídění plastů,
o kterých jsme byli zmíněnou firmou vyrozuměni.

Směsný komunální odpad (popelnice) se
sváží 1x za 14 dní. Účtování pro nádobu 110 l /120 l
za jeden svoz včetně odstranění odpadů
na skládce je 30,90 Kč vč. DPH. Počet nádob
v obci je 790 ks. U nádoby 240 l je cena 42,- Kč,
těchto nádob máme 82 ks v bezplatném pronájmu.
Nádoba 1100 l, máme 1 ks, stojí 168,- Kč.

Tříděný odpad - plasty. Zde je největší potíž.
Sbírají se pouze PET láhve! Tyto musí být
sešlápnuté a mohou mít uzávěr, protože je
vyroben ze stejného materiálu. Pouze tento

SFRB

Úvěry pro mladé domácnosti
na novou bytovou výstavbu

Cílem zvýhodněného úvěru je zvýšit
dostupnost nového vlastního bydlení mladým
lidem, kteří vlastní bydlení nemají. Úvěr je
poskytován na základě úvěrové smlouvy
uzavřené mezi žadatelem-příjemcem úvěru a
Státním fondem rozvoje bydlení.

Základní charakteristika úvěru:
• Maximální výše úvěru - 200 tis. Kč.
• Úvěr je úročen 3 % p.a.
• Čerpání úvěru se musí zahájit do 2 let

od podpisu úvěrové smlouvy.
• Úvěr je splatný do 10 let ode dne, kdy bylo

započato s jeho čerpáním.
• Úvěr je možné kombinovat s úvěrem

ze stavebního spoření nebo s hypotečním
úvěrem.

• Na poskytnutí úvěru není právní nárok.
• Anuitní splátka při úvěru 200 tis. Kč a době

splatnosti 10 let je 1931 Kč měsíčně.

Základní podmínky poskytnutí úvěru:
• Žadatel (v případě manželů ani jeho partner)

nesmí v roce podání žádosti dovršit věk 36 let.
• Žadatel (v případě manželů ani jeho partner)

nesmí být v době podání žádosti o úvěr
vlastníkem nebo spoluvlastníkem bytu,
bytového domu nebo rodinného domu.

• Byt pořízený s pomocí tohoto úvěru musí
po dobu splácení úvěru sloužit k bydlení
žadatele, kterému byl úvěr poskytnut.

• Podlahová plocha všech místností bytu, včetně
místností, které tvoří příslušenství bytu, nesmí
překročit 80 m2 a podlahová plocha všech
místností bytu v rodinném domě s jedním bytem
včetně místností, které tvoří příslušenství bytu
kromě garáže, nepřesáhne 120 m2.

• Stavební povolení bylo vydáno po 1.1.2000.

Úvěr lze využít na:
• výstavbu bytu podle zákona o vlastnictví bytu
č. 72/1994 Sb. ve znění pozdějších předpisů

• výstavba rodinného domu s jedním bytem
• změnu stavby, kterou vznikne byt z prostorů,

které byly kolaudovány k jiným účelům
než k bydlení.

Hlavní pojmy a pokyny
Žadatel
Je fyzická osoba, která žádá o úvěr poskytovaný

z prostředků Státního fondu rozvoje bydlení
na základě nařízení vlády č. 97/2002 Sb., o použití
prostředků Státního fondu rozvoje bydlení formou
úvěru na úhradu části nákladů spojených
s výstavbou bytu osobami mladšími 36 let.

Příjemce
Je žadatel, kterému byl úvěr poskytnut.
Žádost
Je tiskopis, na kterém se podává žádost o úvěr

pro mladé domácnosti na novou bytovou
výstavbu.

Přílohy k žádosti
Přílohy k žádosti, vyjma potvrzení o výši příjmu

ze závislé činnosti (příjem ze zaměstnání),
je možné přiložit k žádosti v kopii. Státní fond
rozvoje bydlení si však vyhrazuje právo vyžádat si
v průběhu zpracování žádosti o úvěr originály příloh.

Projektová dokumentace
Projektová dokumentace se nepřikládá



Strana 5 STŘELICKÝ ZPRAVODAJSRPEN 2003
k žádosti o úvěr, bude vyžadována při jednání
o úvěrové smlouvě. K žádosti je však nutné
př i ložit kopii půdorysu stavěného bytu
nebo podlaží rodinného domu.

Úvěr
Je závazek poskytnout příjemci prostředky na daný

účel. Je poskytován na základě úvěrové smlouvy
uzavřené mezi žadatelem a Státním fondem rozvoje
bydlení, je poskytován v české měně.

Zajištění úvěru
Státní fond rozvoje bydlení vyzve žadatele/ku

v souvislosti s uzavřením úvěrové smlouvy
k zajištění úvěru. Způsoby zajištění vychází
z ustanovení občanského zákoníku a požadovaná
forma zajištění vyplyne z provedeného finančního
hodnocení žadatele/ky.
Čerpání úvěru
Příjemce úvěru musí zahájit čerpání do 2 let

ode dne podpisu úvěrové smlouvy. Úvěr lze
čerpat do 3 let ode dne podpisu úvěrové smlouvy.
O částku, která nebyla po uplynutí 3 let
vyčerpána, se celková částka poskytnutého
úvěru snižuje.

Splácení úvěru
Úvěr se splácí pravidelnými měsíčními splátkami

zahrnujícími splátku jistiny a úrok na účet uvedený
v úvěrové smlouvě. Příjemce může kdykoliv
v průběhu trvání úvěrové smlouvy zaplatit
mimořádné splátky a splatit tak úvěr předčasně.

Před podáním žádosti o úvěr
Pokud jsou splněny základní podmínky

pro poskytnutí úvěru, doporučujeme zájemci
o úvěr si vypočítat, zda výše volných prostředků
jeho/její domácnosti umožňuje splácet
požadovaný úvěr.

Přílohy žádosti o úvěr
1. K žádosti o úvěr žadatel přiloží doklady, jimiž

doloží výši svého průměrného měsíčního příjmu.
V případě, že žadatel/ka má manžela/ku doloží
rovněž jeho/její výši průměrného měsíčního příjmu.

Za doklady, jimiž žadatel/ka a jeho manžel/ka
dokládají výši svých příjmů, se považuje:
• potvrzení o výši pracovního příjmu za rok

zpětně od data podání žádosti,
• doklad o přiznání důchodu nebo rodičovského

příspěvku,
• přiznání k dani z příjmu fyzických osob

za uplynulý kalendářní rok.
2. K žádosti dále žadatel/ka přiloží pravomocné

stavební povolení vydané nejdříve dnem 1. ledna 2000.
3. Půjde-li o výstavbu bytu v bytovém domě,

předloží žadatel/ka spolu se žádostí o úvěr také
smlouvu o výstavbě bytu, je-li již k dispozici.

4. V případě, že výstavba bude financována
i z úvěru ze stavebního spoření nebo úvěru
hypotečního, předloží žadatel/ka příslib
o hypotečním úvěru nebo úvěru ze stavebního
spoření, pokud jej žadatel/ka již má.

5. Kopii půdorysu stavěného bytu nebo podlaží
rodinného domu.

Co se děje po podání žádosti?
Jakmile Státní fond rozvoje bydlení obdrží

žádost o úvěr, provede její celkové vyhodnocení.
Následně žadatele/ku telefonicky nebo písemně
bude kontaktovat pracovník SFRB, který mu/jí
sdělí výsledek posouzení žádosti o úvěr a
projedná další podrobnosti.

V případě, že žádosti o úvěr nebude vyhověno,
tzn. úvěr nebude poskytnut, obdrží žadatel/ka
písemné vyjádření o zamítnutí žádosti a
důvodech, které k zamítnutí vedly.

V případě schválení žádosti o úvěr následuje
podpis úvěrové smlouvy na některém z pracovišť
Státního fondu rozvoje bydlení.

Podání žádosti
Žádosti přijímají pracoviště Státního fondu

rozvoje bydlení.
• Pracoviště Praha, ul. Dlouhá 13, 110 00 Praha 1,

tel.: 221 771 611, fax: 221 771 636.
• Pracoviště Olomouc, Dolní náměstí 9, 771 00

Olomouc, tel.: 585 206 121, fax: 585 234 303.
• Odkaz na WWW: http://www.sfrb.cz.

redakce zpravodaje

ÚSP

Aktuálně ze „Zámečku“
na přelomu jara a léta 2003.

Klienti ÚSP Střelice mají stále bohatý program
a kromě pravidelných akcí, jako je hipoterapie,
kanisterapie nebo pracovní terapie, vyjíždí často
mimo ústav nejen na vycházky a výlety, ale také
změřit svoje síly ve sportovních disciplinách
s klienty jiných zařízení a ústavů. Důkazem
tohoto tvrzení jsou i následující uskutečněné
a také plánované akce. Tak tedy:
17.5. navštívili klienti ústavu trvale upoutaní

na ortopedických vozících a kočárcích pomocí
autobusu se zvedací plošinou Safari ve Dvoře
Králové n/Labem.

31.5. oslavili všichni klienti, jejich rodiče a zákonní
zástupci spolu se zaměstnanci ÚSP Střelice v areálu
ústavu Den dětí. Oslav se zúčastnil jako čestný host
zástupce hejtmana Jihomoravského kraje ing. Šmíd.
Tyto oslavy si nelze představit bez účasti dechové
kapely Frajárenka, kolotoče a prodejních stánků
s výrobky klientů ústavu. Počasí oslavám přálo,
panovala dobrá pohoda a tak se při muzice
i tancovalo. Tečkou za oslavami bylo loutkové divadlo.
1.6. navštívilo 7 klientů v doprovodu

2 výchovných pracovníků sv. Kopeček.
5.6. soutěžilo v Pohádkovém lese v Ivančicích

za doprovodu 7 výchovných pracovníků 38 klientů.
6.6. se zúčastnilo soutěže v přehazované

v Dřevěnici 7 klientů v doprovodu 2 výchovných
pracovníků. Téhož dne se zúčastnili 3 klienti
doprovázeni 1 výchovným pracovníkem kulturně
sportovního klání na akci Mosty v Přerově.

9.6. - 13.6. se 16 klientů zúčastnilo za doprovodu
4 pracovníků Soutěže v atletice a závodivých hrách
v Zubří u Nového Města na Moravě.
14.6. navštívilo 6 klientů za doprovodu 2 pracovníků

pouť ke sv. Antoníčkovi v Dolních Kounicích.
20.6. - 22.6. se zúčastnilo setkání mládeže

s mentálním postižení pod názvem Fimfárum
v Olomouci 6 klientů doprovázených 1 pracovnicí.

20.6. navštívilo 24 klientů se čtyřčlenným
doprovodem Pohádkový megakoncert v Brně.

24.6. navštívilo ve Střelicích 7 klientů
s dvoučlenným doprovodem koncert absolventů
LŠU Střelice.

26.6. odcestovalo letecky 12 klientů
s 2 pracovnicemi na čtrnáctidenní rekreační a
ozdravný pobyt do Cirkvenice v Chorvatsku.
Na pobyt klientům do 26 let masivně přispívá VZP.
12.7. odjíždí 25 převážně zcela imobilních

klientů ústavu za doprovodu 9 pracovníků
na týdenní rekreační pobyt do Dolní Moravy
pod Králickým Sněžníkem. I na tento pobyt
přispívá klientům do 26 let VZP.

5.9. odjíždí 30 klientů s doprovodem
5 pracovníků na desetidenní zájezd k moři
do Caorle v Itálii.

7.9. pojede 20 imobilních klientů ÚSP Střelice
s nejvážnějším postižením za doprovodu
8 pracovníků na sedmidenní ozdravný pobyt
do Újezda u Černé Hory.

V září také již zahájí č innost všechny
terapeutické dílny a pestrý program pracovních
i oddychových aktivit bude dále pokračovat.
Ale o tom zase třeba příště pod názvem:
Co přinesl podzim do Střelic na „Zámeček“.

Mgr. Jiřinka Kubalčíková

Do Telče

...a k hradům podobných názvů.
Protože je ještě doba dovolených a máte

možná čas na delší cesty, doporučím ještě jeden
automobilový výlet, a to do okolí Telče. Tam se
dostanete přes Rosice a Třebíč po silnici č. 23.
V Telči je velké parkoviště po pravé straně silnice
nedaleko před koncem města.

O krásách Telče se nemusím rozepisovat.
Ale Telč, to nejsou jenom renesanční zámek a
krásné renesanční domy s gotickými jádry
na náměstí Zachariáše z Hradce, ale i obrazová
galerie Jana Zrzavého, vynikajícího českého
malíře první poloviny 20. století. (Doporučuji
ale procházku Telčí; je popsána v zeleném
průvodci Telčsko a Dačicko, který vydalo
nakladatelství S a D. Zavede vás ke hřbitovnímu
kostelu sv. Anny, ke Staroměstskému rybníku,
do Špitální ulice ke kostelu Matky Boží, jenž byl
podle tradice založen roku 1099 knížetem Ottou
II. V blízkosti je i bývalý špitál, který založil
Zachariáš z Hradce (dnes domov důchodců).
Posléze se dostaneme na hráz Ulického rybníka.
Za ní můžeme vidět Horní bránu, dojít k věži,
jež bývala původně součástí románského
kostelíka. Na věž lze vystoupit. Budete-li
pokračovat Hradební ulicí, můžete zhlédnout
zbytky městských hradeb. Seminářskou ulicí se
dostanete na Kyptovo náměstí, kde je bývalá
jezuitská kolej. Na hlavním náměstí na ni navazuje
jezuitský kostel Jména Ježíš. Během celé
procházky, která vám bude trvat jednu až dvě
hodiny, budete míjet množství barokních soch.
V Telči neopomeňte navštívit i zámecký park.

Až se nabažíte Telče, navrhuji pokračování
po silnici č. 112 směr Horní Cerekev, ale po 4 km
ve Vanůvku odbočte vpravo, asi po 2 km dojedete
k vesničce Doupě. Tam se dejte vlevo a asi po
2 km přijedete k méně známému hradu Roštejn.
Ten vznikl v polovině 14. století, v 16. století
dostal renesanční podobu, menší úpravy prodělal
i později. Dominantou hradu je 28 metrů vysoká
věž viditelná i ze vzdáleného okolí. Uvnitř jsou
zajímavé muzejní expozice.

Z Roštejna je třeba se vrátit do vsi Doupě,
tam odbočit vlevo a pokračovat k silnici č. 406,
tu překřížit a přes Sedlejov dojet do Urbanova,
zde zamířit vlevo směrem na Nevcehle, Pavlov
a Otín do Stonařova, kde můžete vidět pozdě
románský kostel sv. Václava, který byl přestavěn
goticky (věž má renesanční). Vedle něho je
zajímavý pozdně románský karner (kostnice)
ze 13. století.

Ze Stonařova zvolíme směr Brtnice (silnice
403). V tomto malém městečku můžete
zaparkovat u renesanční radnice a vyjít na kopec
k zámku, jenž byl vystavěn původně jako hrad
v 15. století, na konci 16. století byl přestavěn
renesančně. Není přístupný veřejnosti. V blízkosti
zámku stojí bývalý Pavlánský klášter, jenž byl
za Josefa II. zrušen a přeměněn na textilní
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manufakturu. Dnes slouží jako obytný dům. Vedle
je kostel zasvěcený blahoslavené Juliáně z rodu
Collato. Pozoruhodný je i barokní farní kostel
sv. Jakuba Většího. Pozornost věnujte i mostům
přes řeku Brtničku. Ten u radnice je zdoben
sochami sv. Jana Nepomuckého, sv. Rocha,
sv. Františka z Pauly, sv. Jana Křtitele, sv. Floriána
a sv. Jana Sarkandra, jejichž dobu vzniku ani
autory neznáme. Most pod zámkem, zvaný též
Židovský, má sochařskou výzdobu jen na polovině
směrem k centru městečka (křesťanská půlka),
druhá polovina mostu, přiléhající k části obydlené
kdysi židovskými obyvateli, je bez soch. Mezi
křesťanskou a židovskou částí byl prý v noci
zavěšen silný řetěz. Židovské obyvatelstvo
p ř ipomínaj í  dva ž idovské h řbi tovy
na severovýchodním okraji Brtnice. Z Brtnice
pocházel významný stavitel Josef Hoffmann, vůdčí
představitel vídeňské secese, jehož rodný dům
s expozicí o jeho životě je na hlavním náměstí.

Z Brtnice je pak třeba směřovat do Panské
Lhoty, tam na návsi zaparkovat a pěšky se vydat
podle turistického značení k mohutné romantické
zřícenině hradu (vlastně dvojhradu) Rokštejna.
Cesta netrvá déle než půl hodiny. Hrad vznikl
ve 13. století, ve 14. století byl střediskem
markraběcí správy, a proto byl i rozšířen.
V polovině 15. století byl pak opuštěn.
V současné době provádí jeho výzkum katedra
archeologie brněnské Filozofické fakulty
Masarykovy univerzity. (Do blízkosti Rokštejna
se dostanete ze Střelic i vlakem směr Jihlava,
je třeba vystoupit ve stanici Dolní Smrčné.)

Po návratu k autu je třeba myslet na zpáteční
cestu. Nejlépe vrátit se do Brtnice, odtud směrem
na Okříšky a Třebíč zpět do Střelic.

Celá trasa představuje asi 200 km, takže ti,
kteří již budou mít poznávání nad hlavu, ji mohou
kdykoliv opustit a podle autoatlasu zamířit domů.
A protože mnozí z vás již Telč znají, je možno
cestovat i opačným směrem a Telč „vynechat“.

Jindřich Mareš

Výlet na přehradu
Děti z MŠ ve Střelicích ukončily školní rok

2002/2003 polodenním autobusovým výletem.
Cesta směřovala nejprve do Drásova -
- na projížďku vláčkem po malé soukromé
zahradní železnici. Po nepopsatelných zážitcích
se přesunuly k Brněnské přehradě, kde se nalodily
na parník a přepluly za velikého nadšení na lodní
zastávku Rokle. Ta je jako stvořená pro skotačení
a hry. Zde se dosyta vydováděly, občerstvily a
nakonec se unavené, ale nadmíru spokojené
vracely plny nových dojmů do svých domovů.

Dětský letní tábor Smrk 2003
Jako každý rok tak i letos byl při ZŠ Střelice

uspořádán letní dětský tábor ve Smrku.
Doufáme, že pěkných 14 dnů strávilo 67 dětí
z naší školy, o které se staralo 14 dobrovolníků
z řad dospělých. Letošní náplní celotáborové hry
byla první pomoc, která probíhala pod názvem
„M.A.S.H“. Pro představu necháváme
nahlédnout do táborové kroniky:

Na pravidelném ranním nástupu jsme byli
srozuměni s tím, že jako správná vojenská
nemocnice musíme být schopni postavit
„Mashovský tábor.“ Každá rota si našla malebné
místečko, aspoň 2 x 2 metry velké, na kterém
zbudovala stany, budovy, stožár, buzerák..., všechno
dle seznamu určeného veliteli. Hra se protáhla na tři
a půl hodiny, ale výsledek byl zajímavý. Vedoucí se
prostě nemohli rozhodnout, která rota má nejhezčí
tábor, a tak jsme si všichni užívali první místo.

Když jsme si pěkně odpočali a přemohli jsme
lenost, vydali jsme se hledat osm stanovišť
rozmístěných ve vymezeném prostoru,
kde na nás čekaly různé zapeklité úkoly.
Měly vyzkoušet a procvičit naše vědomosti, např.
zdravověda (jsme přece M.A.S.H), rostliny,
zeměpis, pohádky, ale i chůze na chůdách, točení
kruhem atd.. Síly byly vyrovnané, umístění těsné.

Po celotáborové hře si někteří zahráli volejbal,
jiní se projeli na loďkách.

Těšili jsme se na další krásný den.
Dík patří všem dětem, hlavně vedoucím a

personálu kuchyně za kvalitní stravování.

Škola žije i o prázdninách
Doba prázdnin je dobou odpoč inku a

načerpání nových sil pro žáky a učitele, ale také
dobou pro nejrozsáhlejší úpravy a přípravy
na následující školní rok. Nejedná se vždy jen
o nutná hygienicko-epidemiologická opatření,
jako je malování, nátěry a velký úklid, ale i různé
rekonstrukce, opravy a vylepšení interiéru.

O letošních prázdninách dochází k velké
investiční rekonstrukci školních jídelen a výdejen
stravy, ke které bylo nutno přistoupit z důvodu
platnosti vyhlášky MZ č. 107/2001 Sb.,
o hygienických požadavcích na stravovací služby
a o zásadách osobní a provozní hygieny
při činnostech epidemiologicky závažných. Tato
vyhláška nabyla praktické úč innosti dne
1.7.2003. Jak je patrno z médií a tisku, její
úč innost způsobila vrásky mnoha
provozovatelům stravovacích zařízení, zejména
ředitelům škol a starostům obcí. Mnozí stáli

před rozhodnutím buď zrušit stravování žáků,
nebo sehnat potřebné finanční krytí.

Naše škola zcela jednoznačně musí
v stravování pokračovat, protože zajišťuje
celodenní stravu dětem v mateřské škole a
žákům, kteří mají vyučování i v odpoledních
hodinách. Po dohodě s RO byl vypracován
projekt rekonstrukce kuchyně v MŠ na výdejnu,
úpravu výdejny stravy v MŠ v Cihelně a
rekonstrukci kuchyně v budově ZŠ, kde se bude
veškerá strava připravovat a posléze rozvážet.
Tato investice zahrnující nejnutnější stavební
úpravy a vybavení bude stát 850000,- Kč,
které RO k tomuto účelu uvolnila.

Vyhláška kromě stávajících požadavků stanoví
používání místních vodovodních baterií
bez ručního nebo pažního ovládání, vytvoření
samostatného oddělení pro přípravu masa,
roztloukání vajec, zařízení pro rozmrazování
potravin, oddělený režim pro umývání stolního a
provozního nádobí. Dále pracovní plochy,
nástroje, nádobí, náčiní, manipulační a přepravní
obaly a další výrobky musí být vyrobeny
z vyhovujících materiálů, což jest z nerez oceli
(§ 25a násl. Zák. č. 258/2000 Sb.). Taktéž musí
být instalovány šatny, umývárny, úklidová komora
oddělení pro zaměstnance. Tyto úpravy a mnohé
další budou dokončeny a předány během měsíce
srpna, takže stravování dětí bude možné
zabezpečit již v prvních školních dnech.

Helena Fialová

Střelické muzeum

Seznam oddělení
Starožitností (1995) - oblečení, nářadí a

stroje, nábytek.
Architektury a urbanistiky (1995) - zachycení

současného i minulého vzhledu budov, ulic,
náměstí i ostatních ploch; mapové podchycení
vývoje plošné zástavby obce.

Kartografie (1995) - shromáždění starých
katastrálních map i map současného katastru,
shromáždění starých map české státnosti.

Numismatiky (1995) - shromáždění bankovek
a mincí platných na našem území, bankovky a
mince cizích států.

Fotografické dokumentace života obce
(1995) - fotografická dokumentace života
občanů, videozáznamy ze života obce.

Rodopisné (1995) - podchycení rodokmenů
střelických rodin, zachycení života a díla
význačných střelických rodáků a občanů, sbírka
dokumentů života občanů.

Heraldické (1999) - sbírka znaků měst a
vesnic, sbírka rodových znaků, sbírka církevních
institucí a hodnostářů.

Pozvánka na výstavu
0 nedě lích 24. a 31. srpna 2003 se

v prostorách Střelického muzea uskuteční již
čtvrté pokračování výstavy o historickém vývoji
domovní zástavby v naší obci. Tentokrát se
návštěvníkům v písemné i grafické podobě
předloží domovní výstavba v obci z období let
1911 až 1920.

Výstava bude pro naše občany jistě
atraktivnější než výstavy předcházející, protože
z uvedeného období i přes řadu stavebních úprav
velká většina domů slouží našim občanům
i v současnosti. Stavebníky obytných domů
vystavěných v letech, jichž se tato výstava týká,
byli naši rodiče či prarodiče. Proto nám výstava
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vedle vzpomínek na starší vzhled našich domů
také připomene naše blízké předky, kteří nám
svým úsilím a často i značnými obětmi zanechali
hodnotný majetek, na jehož další modernizaci
se podílíme i my a naši současníci.

Všichni naši spoluobčané jsou na výstavu
srdečně zváni. Výstava bude po obě neděle
otevřená od 14:30 do 18:30 hodin.

Ing. Václav Dlapka

TJ Sokol Střelice

Oddíl kopané
Změny v A mužstvu dospělých k 20.7.2003:

Do mužstva se vrací místní odchovanec Petr
Maťák, stejně tak jako Jiří Sláma mladší.
Po hostování se vrací domů Zdeněk Šebeň
ml. (Troubsko) a Tomáš Perna (FC Slovan
Brno). Hostovat v mužstvu budou Ryšavý
Přema (FK Ořechov do 30.12.2003) Mirek
Zezula (Čechie Zastávka do 30.12.2003),
Rýša Vaculík (FC Bystrc do 30.6.2003) a
Michal Dujka (FC Bystrc do 30.12.2003).
Michalu Musilovi (Tatran Bohunice) se také
místní oddíl stane domovským, naopak
mužstvo opouští natrvalo hráč Hoskovec
(Tatran Bohunice) a své hostování si prodlouží
Petr Kukla a Ferdus Honza (oba do 30.6.2004
v FC Troubsko).

Z družstva žáků do starší kategorie odchází
Machát Jakub, jemuž bylo povoleno hostování
do divizního FC Slovan Brno do 30.6.2007.

Příznivcům kopané nabízíme přehled
srpnových utkání mužstev, která dočasně našla
na střelickém hřišti útočiště:

Ne 3.8. 17:00 český pohár FC Slovan Brno - FC Rosice (muži)
Čt 7.8. 16:00 FC Dosta Bystrc - Jihlava (ml. dorost)
Čt 7.8. 18:00 FC Dosta Bystrc - Jihlava (st. dorost)
So 9.8. 16:30 Tatran Bohunice B - Popice
Ne 10.8. 10:00 mistr. zápas dorostu FK Ořechov
So 16.8. 10:00 Tatran Bohunice - Veselí (ml. dorost)
So 16.8. 12:00 Tatran Bohunice - Veselí (st. dorost)
So 16.8. 16:30 FC Slovan Brno - FC Čechie Zastávka A (muži)
Po 18.8. 18:00 FC Sparta Brno - FC Slatina (st. páni)
So 23.8. 13:00 FC Slovan Brno - Poštorná (ml. dorost)
So 23.8. 15:00 FC Slovan Brno - Poštorná (st. dorost)
Ne 24.8. 10:00 mistr. zápas dorostu FK Ořechov
So 30.8. 13:00 FC Slovan Brno - Bystrc (ml. dorost)
So 30.8. 15:00 FC Slovan Brno - Bystrc (st. dorost)

Za VV FK Machát J.

Volejbal
Turnaj žen
Dne 28.6.2003 se konal Turnaj žen,

na který přijela družstva St. Lískovce, Přímětic
a Rosic. Za domácí hrála družstva Střelice A a
Střelice B. Hrálo se systémem každý s každým.
Zvítězilo družstvo St. Lískovce, druhé skončilo
družstvo Střelice A a třetí družstvo Přímětic.
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Nové knihy v obecní knihovně

Pro dospělé
Beletrie
B. T. Bradfordová Tři týdny v Paříži
J. Cimický Záhada počátkem léta
I. Fuchsová Když se žena topí
R. Fulghum Opravdová láska
J. Garwood Slitování
E. McLaughlin Děvče k dětem
F. Michaels Píseň pro Sáru
M. Papathanasopoulou Jidáš líbal skvěle
J. Plaidy Šarlatový plášť
W. Smith Volání na ďábla
L. Vaculík Sekyra
M. Viewegh Miluj mě víc
R. J. Waller Madisonské mosty
R. J. Waller Pegasovo poučení

Dětská
Beletrie
F. Nepil Polní žínka Evelýnka
I. Procházková Eliáš a babička z vajíčka

V1 = a/2 . b/2 . c/2 = a.b.c/8 = V/8. To znamená,
že zůstala 1/8 mýdla a za 7 dnů se spotřebovalo
7/8 mýdla, takže za 1 den se spotřebovala
1/8 mýdla. Z toho nám vyplývá odpověď,
že mýdlo nám vystačí ještě na jeden den.

Druhý příklad:
Když žák před sebou viděl 9 párů a za sebou

5 párů, tak, když započítá i svůj pár, máme
dohromady 15 párů (dvojic), což je 30 žáků
v útvaru. To bylo skutečně velmi jednoduché.

Pokračujme v dalších zajímavých
hádankách. Tak tedy:
1. Matematika v táborové kuchyni.
Jednoho dne se mezi službou v kuchyni a

vedoucím rozvinul následující dialog:
„Jaká bude dnes polévka?“
„Výborná.“
„A bude jí dost?“
„Nejvíce v ní bude čisté pramenité vody. Na váhu
bude vody právě tolik, jako krup, brambor, tuku
a cibule dohromady.“
„To mi mnoho neříká!“
„Tak ti ještě povím, že krup jsme vzali tolik, kolik
je brambor, cibule a tuku dohromady.“
„A brambor?“
„Stejně jako tuku a cibule dohromady.“
„A tuku?“
„Dvakrát méně než cibule.“
„Teď postav tu polévku na váhu!“
„Provedu, šéfe! ...sedm kilo...“
„Dohromady s kotlíkem, který vymytý a suchý
váží právě jedno kilo.“
„Děkuji.“

Zajímá nás, kolik dali kuchaři do polévky vody,
krup, brambor, cibule a tuku (na váhu v kilech).
Pokuste se to vypočítat!

2. Poissonova úloha:
Na výletě koupil jeden z účastníků džbán vína

o obsahu 8 mázů. Bylo však třeba rozdělit
koupené víno na poloviny. Jak provedli toto
dělení, když společnost měla jen dvě další
nádoby, jednu o obsahu 5 mázů a druhou
o obsahu 3 mázy? Kolikrát bylo třeba víno
přelévat z jedné nádoby do druhé?

Přejeme příjemnou pohodu při řešení třeba
v chládku u vody.

Zajímavost pro bystření mysli
Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Řekněme si, že mýdlo ve tvaru kvádru má

rozměry, které označíme takto:
a - délka, b - šířka, c - výška. Potom objem

mýdla na začátku umývání je V = a.b.c.
Za 7 dnů se tyto rozměry zmenšily na polovinu a
tedy objem mýdla po sedmi dnech používání je:

Kam za kulturou
2.8. - 18:00 - Amatérská přehlídka folkových
a country skupin
Vystoupí: bří POSPÍŠILOVÉ (Křenovice),
WOBČAS (Havlíčkobrodsko), SUROVÍ
KOCOUŘI (Praha), LIDUŠ (Brno+Střelice) a
IBATAK (Brno+Střelice). To vše v areálu
koupaliště Sluníčko. Př i nepřízni počasí
v Sokolovně. Pořádá: Sešlost
9.8.2003 - 19:00 - ROCKOVÉ HODY
Za příznivého počasí k tanci a poslechu hrají
v areálu koupaliště kapely TABÁK, SMAŽÁCI a
TRUBKY. Pořádá Sešlost.
17.8.2003 - Koncert dechové hudby Šohajka
Koncert dechové hudby se uskuteční
na prostranství u Hasičky. Pořádá Kulturní
komise OÚ + SDH.
23.8.2003 - 20:00 - HUBERTOVA NOC
Taneční zábava se skupinou BOX se uskuteční
na prostranství u Hasičky. K dispozici tradiční
myslivecká kuchyně. Pořádá MS Výrovka +
+ SDH Střelice.
24.8.2003 - 14:30 - Střelické muzeum
Výstava o historickém vývoji domovní zástavby
v letech 1911 - 1920 se uskuteční 24.8.2003
od 14:30 do 18:30 hodin v prostorách
Střelického muzea.
30.8.2003 - NEPTUN PÁRTY
Celodenní program pro děti i dříve narozené
(tanec, soutěže, maškary a další) v areálu
koupaliště. Pořádá Jiří Polešák.
31.8.2003 - 14:30 - Střelické muzeum
Výstava o historickém vývoji domovní zástavby
v letech 1911 - 1920 se uskuteční 31.8.2003
od 14:30 do 18:30 hodin v prostorách
Střelického muzea.

Šohajka

Reference o dechové hudbě
Dechová hudba Šohajka z Dolních Bojanovic

vystupuje v krásných podlužáckých krojích.
Zakladatelem kapely byl v roce 1982 Vojtěch
Ducháček, absolvent brněnské konzervatoře,
který je jejím kapelníkem, uměleckým vedoucím
a zpěvákem dodnes. Šohajka vystupuje ve složení
12 hudebníků a zpěvačkami jsou Jožina
Ducháčková, která se v časopisu Dechovka stala
„Zpěvačkou roku 1998“, a Dita Bilíková.

Za poměrně krátkou dobu své existence
získala značnou popularitu. Úspěšně
vystupovala na přehlídkách jako např. Kmochův
Kolín, festivalech dechové hudby v Ratíškovicích
a Hluku, národopisných slavnostech ve Strážnici,
Tvrdonicích a jinde. Šohajka absolvovala také
řadu zahraničních vystoupení v Rakousku,
Německu, Polsku, Maďarsku, Španělsku,
Francii, Dánsku, Švýcarsku, Itálii, Švédsku, Belgii
a Holandsku.

Nesporně největšího úspěchu a odborného
ocenění však kapela dosáhla v roce 1987,
kdy spolupracovala s brněnským skladatelem a
dirigentem Milošem Machkem. Stala se vítězem
soutěže „Zlatá křídlovka“ a tím se zařadila mezi
nejlepší hudby v České republice. Kapela
spolupracuje s Českou televizí, rozhlasovými
stanicemi, natáčí na CD, audiokazety a
videokazety. V jejím repertoáru autorů jsou
zařazeny i skladby dechové klasiky, nechybějí
ani hudební díla soudobých autorů, či úpravy
populárních tanečních skladeb.

Více se lze informovat na stránkách
www.sohajka.cz.

Helena Fialová

Koncert Šohajky
OÚ Střelice a HS Vás srdečně zve na koncert

dechové hudby Šohajka, který se koná
17. srpna 2003 od 17 hodin u střelické hasičky.
Předprodej vstupenek je ve Střelicích
v obchodech u paní Holešovské a paní
Pucharové. Cena vstupenky 80,- Kč.


